
OTVARANJE SEMINARA 

Prof.dr Svetlana Perovć, dekanka 

"Trendovi u arhitekturi zasnovanoj na konceptima energetske efikasnosti i pasivne kuće"  

uvodna riječ, prof.dr Svetlana Perović, dekanka  

 

Poštovane kolege,  

Zadovoljstvo mi je što sam u prilici da otvorim današnji seminar, u organizaciji Arhitektonskog fakulteta 

Univerziteta Crne Gore, koji realizujemo u sklopu programa obilježavanja tri decenije od usvajanja 

Deklaracije o ekološkoj državi  Crnoj Gori. Opšta pitanja koja se svakako postavljuju  u kontekstu  ozvaničene 

Deklaracije su : Koliko smo odgovorno pristupili obavezama koje smo sami determinisali kroz verifikovanu 

Deklaraciju?  Kakav je rezultat nakon tri decenije postizanja ciljeva koje smo sami sebi postavili? I,  kada 

možemo očekivati trenutak preokreta u korist pozitivnih promjena?  

Urbanizam i arhitektura, kao discipline i prakse od opšteg društveno-kulturnog značaja imaju centralnu ulogu 

u oblikovanju građene sredine. Da li je u praksi zaista uloga arhitekte ona koja mu pripada ili neke alternativne 

politike i donosioci odluka definišu primarno procese u građenoj sredini?  

Kada je u pitanju visokoobrazovna institucija, uloga  Arhitektonskog fakulteta i Univerziteta je, prema brojnim 

mišljenjima, na globalnom nivou,  značajno izmijenjena. Univerzitet će biti u obavezi da preuzme ulogu u 

rešavanju problema, kompleksnih do te mjere da su  prevazišli  mogućnosti autonomne discipline. Potrebna 

je integracija znanja i izmještanje fokusa sa “autonomene discipline” i naučnog prestiža, na problem. Samo 

ujedinjeni možemo ostvariti preokret, koji je ozvaničeno neophodan i na lokalnom i na globalnom planu. 

Postavlja se pitanje, kako razumijemo, uopšte, građenu sredinu , koliko razmišljamo o njoj, ako su upravo 

urbani ekosistemi glavni akteri u prouzvodnji  negativnog uticaja na životnu sredinu. Uža oblast, energetska 

efikasnost zgrada, naročito kada se tretira na nivou visokoobrazovne institucije, ima naročitu važnost, ne 

samo u procesu edukacije studenata, već svih aktera društvene zajednice, donošenju odluka u složenim 

okolnostima da bi proizvodili izgrađeni svijet koji bi bio ekološki prihvatljiv svijet. Izvjesno je da jedan GLAS 

ne može riješiti problem i da je potrebno  mnoštvo GLASOVA, ujedinjenih GLASOVA. 

Vjerujem da će današnji seminar, uz renomirane predavače, inspirisati slušaoce i podstaći diskusiju na neka 

od ovih pitanja i otvoriti brojna druga. 

Hvala predavačima što ste se odazvali pozivu da date doprinos rasjetljavanju važnih pitanja za našu životnu 

sredinu u kontekstu napređenja urbanih prostora,  promovisanju održivih principa i dobre prakse. 

Hvala prof.dr Dušanu Vuksanoviću na organizaciji seminara i saradnicama Ireni Rajković i Sanji Paunovic 

Žarić.  

Hvala vam i dobrodošli! 

 

 


